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Den  29. marts 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Minister for fødevarer, landbrug og fiskeris besvarelse af spørgsmål nr. 996 (MOF alm. del) stillet 4. 

marts 2021 efter ønske fra Miljø- og Fødevareudvalget og Jacob Jensen (V). 

Spørgsmål nr. 996 

”Finder ministeren det acceptabelt, at landmænd, der har udlagt dele af deres grund til minivådområder 

og dermed bidraget proaktivt til den grønne omstilling, stadig ikke har fået udbetalt deres økonomiske 

tilskud? Der henvises til artiklen ”Vi gik forrest – hvorfor får vi ikke vores penge?” fra Landbrugsavisen 
den 27. februar 2021 (https://landbrugsavisen.dk/vi-gik-forrest-hvorforf% 

C3%A5r-vi-ikke-vores-penge)?” 

Svar 

Jeg finder det meget uheldigt, at en række landmænd på minivådområdeordningen endnu ikke har mod-

taget deres udbetalinger. Det er forståeligt, at landmændene er frustrerede over forsinkelserne. Land-

brugsstyrelsen arbejder målrettet på, at udbetalingerne foretages hurtigst muligt. Landbrugsstyrelsen 

oplyser:  

 

”Minivådområdeordningen har været præget af svingende sagsbehandlingstider, hovedsageligt fordi der 

har været behov for at foretage en række afklaringer angående de tekniske krav og kontrollen af de en-

delige projekter. De faglige afklaringer udspringer bl.a. af, at ordningen er ny, og at etablering af et mi-

nivådområde kræver hensyntagen til natur og landskab. Det har skabt uforudsete situationer, og indtil 

der er opnået mere erfaring med de forskellige typer af minivådområder, tager afklaringerne tid. 

 

Landbrugsstyrelsen arbejder målrettet på at få udbetalingerne klar hurtigst muligt.  

 

For yderligere uddybning af spørgsmålet henvises til tidligere besvarelse af MOF alm. del. spg. 927 og 

928 fra Erling Bonnesen (V). Svar på spørgsmål er vedhæftet som bilag 1 og bilag 2.” 
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